



United States Ambassador Niels Marquardt's Field visits in Anjozorobe and Antsinanana region



Antananarivo – December 15, 2009: On December 15 the United States Ambassador Niels Marquardt observed PMI (United States President's Malaria Initiative) activities during site visits to Anjozorobe in the Analamanga region. Malaria is a leading cause of child deaths in Madagascar. During the current year, the United States Government is contributing \$16.7 million to fight malaria in Madagascar and an additional \$29.9 million to help communities to improve their health and nutrition status. PMI supports proven prevention and treatment interventions to fight malaria: distribution of long lasting insecticide treated nets (LLINs), indoor residual spraying of insecticides (IRS), prompt treatment of malaria with ACTs, and preventive treatment of pregnant women. These interventions are also included in Madagascar's National Malaria Strategic Plan. The 2009 PMI-funded LLIN distribution and IRS campaigns contribute to the protection of nearly four million people. On December 16, 2009 Ambassador Niels Marquardt participates in the distribution of nets in Ampasibe-Onibe in the Atsinanana region.

PMI supports environmentally-sound IRS in six health districts in the central highlands of Madagascar covering over 215,000 structures and protecting over 1.4 million inhabitants. The IRS campaign, which began on November 16, 2009, is the third round of spraying that the PMI has supported since 2007. This year, PMI will support spraying in six health districts: Anjozorobe, Ankazobe, Betafo, Ambatofinandrahana, Ambositra, and Ambohimahaso. During his visit, United States Ambassador Marquardt observed spraying activities in the communes of Tsarasaotra and Anjozorobe.

PMI also supports free mass distribution of LLINs. In this national campaign, taking place from December 14 to 19, PMI will contribute to the goal of achieving universal coverage, which means two LLINs per household by the end of 2010. About 500,000 nets from PMI will be distributed, thus contributing to the protection of 242,000 households and over 1.2 million people. PMI bednet distribution campaigns have also taken place in southern Madagascar (Vatovavy-Fitovinany and AtsimoAtsinanana regions). Altogether during the period of November 16 to 21, PMI will have distributed 1,000,000 LLINs to over 750,000 households.

Traduction en français

Visite de l'Ambassadeur des Etats-Unis Niels Marquardt à Anjozorobe et dans la région Atsinanana

Antananarivo le 15 décembre 2009 : Le 15 décembre, l'Ambassadeur des Etats-Unis Niels Marquardt a visité les activités de PMI (Initiative du Président Américain contre le Paludisme) à Anjozorobe dans la région Analamanga, Le paludisme est une des causes principales de la mortalité infantile à Madagascar. La contribution du gouvernement américain cette année à la lutte contre le paludisme à Madagascar s'élève à 16,7

millions USD, à laquelle s'ajoutent 29,9 autres millions USD en vue d'aider les communautés à améliorer leur état de santé et de nutrition. Le PMI appuie les interventions de prévention et de traitement qui ont fait leurs preuves, à savoir une distribution de moustiquaires à imprégnation durable (MID), une aspersion intradomiciliaire d'insecticides (AID), un traitement rapide du paludisme avec de l'ACT et un traitement préventif pour les femmes enceintes. Ces interventions font partie du Plan de stratégie nationale contre le paludisme. Les campagnes d'AID et de distribution de MID financées par PMI en 2009 contribuent à protéger environ 4 millions de personnes. Le 16 Décembre, l'Ambassadeur Niels Marquardt participe à la distribution de moustiquaires MID à Ampasibe-Onibe, dans la région Atsinanana.

PMI soutient une aspersion intradomiciliaire protégeant l'environnement dans six districts sanitaires des hautes terres centrales malgaches, couvrant plus de 215.000 structures et protégeant plus de 1,4 millions d'habitants. La campagne d'aspersion qui a commencé le 16 novembre dernier, est la troisième du genre que PMI appuie depuis 2007. Cette année, PMI a appuyé une aspersion dans les six districts sanitaires d'Anjozorobe, d'Ankazobe, de Betafo, d'Ambatofinandrahana, d'Ambositra et d'Ambohimahaso. Pendant sa visite, l'Ambassadeur Marquardt a observé les activités d'aspersion dans les communes de Tsarasaotra et d'Anjozorobe.



PMI soutient également une distribution gratuite de MID. Pendant cette campagne nationale qui se déroulera du 14 au 19 décembre, PMI contribuera à l'objectif de réaliser une couverture nationale, soit 2 MID par ménage d'ici la fin 2010. Environ 500.000 moustiquaires fournies par PMI feront l'objet d'une distribution et protégeront quelques 242.000 ménages ou 1,2 million de personnes. Des campagnes de distribution de moustiquaires ont également eu lieu dans le sud de Madagascar (régions Vatovavy Fitovinany et Atsimo Atsinanana). Au total, pendant la période du 16 au 21 novembre, PMI aura distribué 1.000.000 MID à plus de 750.000 ménages.